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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
V pripravi projekti za morebitne  razpise eU sredstev• 
ločeno zberemo nekaj več kot polovico odpadkov• 
Vzorno sodelovanje med društvi in zvezo• 
Članska ekipa Nk termit - prvak• 

iz Moravške doline 



Obvestila

OBČINA MORAVČE

vabi

 v sredo, 24. junija 2015 ob 21. uri 
na osrednjo kulturno prireditev v počastitev 

dneva državnosti v središču Moravč.
Pripravlja se zanimiv kulturni program:
- Pihalna godba Moravče,
- Vokalna skupina Oda,
- Moški pevski zbor Tine Kos,
- Mešani pevski zbor DU,
- Grajski oktet,
- Peški oktet,
- Komorni zbor Limbar,
- dva zbora OŠ Jurija Vege,
- v besedi Tina Žnidar, Eva Jančigaj, Matjaž 

Barlič in Aljaž Hribar

Slavnostni govornik bo župan Martin Rebolj. 
Po prireditvi bo zabava pred Gasilskim domom 
z ansamblom Svetlin.
Za hrano in pijačo ter veselo vzdušje bo poskrbljeno.

Vstop bo prost. 

OBČINA MORAVČE

v sodelovanju z Zvezo borcev za 
vrednote NOB Moravče

vabi

 v soboto, 18. julija 2015 ob 11. uri v 
Polsnikov dol – Ples 1 (1251 Moravče) na 

osrednjo občinsko slovesnost ob spomeniku v 
spomin na 10 ustreljenih talcev..

V programu bodo sodelovali:
 -    Moški pevski zbor Radomlje
 -    Pihalna godba Moravče
 -    Povezovalec Aljaž Hribar

Slavnostna govornica bo ministrica za 
obrambo Andreja Katič. 
Pozdravni nagovor župan občine Moravče, Martin 
Rebolj ter predsednik ZB za vrednote NOB Moravče, 
Jože Kveder.
Po prireditvi bo sledilo družabno srečanje.

Vljudno vabljeni!

 

              Peški oktet in KŠD Peče  
         vabita na letni koncert v  
       petek 26.6.2015 ob 21.uri v 
        prijetni ambient kamnoloma  
                     nad Pečami. 
 
                 Gostje večera bodo  
 Ženska vokalna skupina Lipa iz Litije. 
                            
                Vabljeni. 
            Vstop prost. 

VABILO NA SREČANJE LOVCEV, 
KMETOV in LASTNIKOV ZEMLJIŠČ

Člani Lovske družine Moravče organizira-
mo in vabimo na srečanje lovcev, kmetov 
in lastnikov zemljišč s področja lovišča 
LD Moravče. 

Dobimo se na praznik, 25. ju-
nija 2015, od 12. ure dalje pri 
naši lovski koči v Moravčah. 
(Detelova 20)

Vabljeni, da si ob okusnem lovskem golažu, ki ga bomo 
pripravili posebej za to priložnost, vzamemo čas za druže-
nje, spoznavanje, izmenjavo mnenj,...  
Želimo si, da bi naše sobivanje in sobivanje z divjadjo, s 
katero upravljamo lovci, v prihodnje še izboljšali. 
Za morebitna vprašanja nas lahko tudi pokličete na: 041 
226 952 

Društvo upokojencev Moravče VABI na novo 
srečanje (V maju srečanja ni bilo zaradi slabšega 
vremena.) 
članice in člane v petek, 26. junija 2015 ob 14. uri na 
srečanje pri LOVSKI KOČI, ob cesti Moravče – Podstran 
na zanimivo popoldne. Istega dne ste vabljeni tudi na 
kratek in nezahteven pohod, ki se bo pričel ob 12. uri na 
krožni poti Lovska koča – Mohor – Lovska koča.

V primeru dežja, srečanje in pohod odpadeta.
 Vljudno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline 
Junij 2015, Letnik XVI, Št. 5.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina 
Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. 
E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. 
Odgovorni urednik: Edo Veselko, namestnica 
odgovornega urednika: Eva Babnik. Uredniški odbor: 
Edo Veselko, Eva Babnik, Vojka Rebolj, Mateja Hren, 
Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda Lalič. 
Novice iz Moravške doline so vpisane v razvid medijev 
pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 23. julija 2015. 
Vaše prispevke pričakujemo do 9. julija.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45
RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30;  14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

TOR, ČET: 14 - 18.30
SRE: 11 - 14, SOB: 9 - 12

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR, SRE:  7 – 9
Tel: 7247-147, 041/657-223

KMEČKA 
TRŽNICA

SREDA  14 - 18
SOBOTA  8 - 13

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19, prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico na www.moravce.si.

Spoštovane bralke in bralci!
Smo sredi poletja, ki je naklonjeno vrsti gradbenih in dru-

gih aktivnosti, ki potekajo  po naši občini. Prav imata  pred-

sednik in poveljnik Gasilske zveze Moravče, ko pravita, da 

je s samostojnostjo občina Moravče veliko pridobila. Veseli 

nas, da je tako množična organizacija, v katero je vključena 

skoraj petina prebivalcev doline, prejela občinsko plaketo.

V občini se odpira energetska pisarna. Objavljamo inter-

vju s svetovalcem, ki je tudi naše gore list. Zagotavlja, da so 

pri rabi energije možni veliki prihranki in na nas občanih je, 

da to izkoristimo ter pomagamo sebi in prispevamo k bolj-

šemu okolju.

Pišemo tudi o lokalni in sezonski pridelavi in predelavi 

hrane, ki je prav tako prispevek k čistemu okolju in manjši 

porabi energije. To so naše mlade Moravčanke predstavile 

tudi na mednarodnem nivoju.

Naj opozorim še na naše kulturne strani. Navdušil je kon-

cert pihalnih godbenikov, ki jih je popestril še nastop tolkal-

cev, duhovno rast pa so si okrepili uživalci literature.

In na koncu, moravški nogometaši so postali prvaki. Če-

stitamo!

Prijetno poletje!

Odgovorni urednik
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Županova stran

V pripravi projekti za 

morebitne razpise EU sredstev

Pogovor z županom Martinom Reboljem

G. župan, po medijih se veliko razglablja o koriščenju EU 
sredstev, čeprav je realizacije malo. Kako kaže nam?
Drži. Zato se na področjih, kjer imamo možnost črpanja 
teh sredstev intenzivno pripravljamo s pripravo projektov. 
Mislim na ureditev trškega jedra v Moravčah, posodobitev 
oz. gradnjo nove kanalizacije, itd. Povsod želimo pripeljati 
načrte tako, da bomo lahko pridobili gradbena dovoljenja 
in bomo pripravljeni na morebitne razpise. 
Konkretno: smo v postopku pridobivanja  gradbenega dovo-
ljenja za širitev čistilne naprave v Krašcah na katero bomo 
priključili naselja Gorica, Podstran in Dole. Pripravljajo 
se projekti za širšo  kanalizacijsko omrežje Moravč: Cesta 
na Grmače, Zalog in Češnjice.
Dalje, v izdelavi je PGD za športno igrišče pri osnovni 
šoli in potekajo postopki za ureditev  poslovilnega prostora 
na pokopališču. Po pozivu države in EU  dopolnjujemo 
dokumentacijo za pridobitev sredstev za nadaljevanje gra-
dnje vodo oskrbe na področju občine in pričakujemo, da 
bomo ustrezne odločbe prejeli v mesecu ali dveh. Realno 
ocenjujemo, da bomo s tem upravičeni tudi do povrnitve 
finančnih sredstev, ki smo jih vložili v prvo fazo izgradnje 
vodovoda Podbrdo – Grmače, ki se ravno zaključuje in bo 
kmalu dana v uporabo. Res pa je, da smo v tem primeru, 
predolgo čakali na električne instalacije.
Vreme je primerno za gradbene dejavnosti na cestah. 
Se kaj dogaja tudi na tem področju?
Pri gradnji cest se držimo sprejetega načrta. Trenutno 
širimo cesto med Spodnjo in Zgornjo Javoršico, ki je ab-
solutno preozka. Z gradbenimi deli smo prav tako začeli 
na zadnjem odseku ceste v Dešnu in nadaljujemo z deli v 
Dolah. Medtem bomo začeli s sanacijo krajšega odseka 
vodovoda v Selu pri Moravčah, cesto, ki je bila lani zgra-
jena, pa bomo asfaltirali.
Kolikor vem, občina sodeluje pri pridobivanje sredstev 
tudi preko  regijske agencije LUR (Ljubljanske urbane 
regije). Za kaj gre?
Ja, tečejo aktivnosti za pridobivanje EU sredstev. Je pa 
treba poudariti, da zadeve potekajo prepočasi. Mislim, da 
imamo možnosti za sofinanciranje obnove trga in izgradnjo 
šolskega športnega igrišča. Budno spremljamo morebitne 
razpise različnih ministrstev. Pri kmetijskem  računamo 
pridobiti sredstva za melioracijo komasacijskega območja, 

ki je sedaj v zadnji fazi. Gre predvsem za izgradnjo vseh po-
trebnih dostopnih  cest in poti ter melioracijskih kanalov.
Prav tako čakamo na razpis gospodarskega ministrstva, 
kjer si obetamo sredstva za energetsko sanacijo celotnega 
kulturnega doma in morebiti tudi šole, če bodo zanjo iz-
polnjeni zahtevani pogoji.
Prav zaradi kvalitetnega pridobivanja teh relevantnih 
informacij, pa seveda tudi zaradi možnosti dostopa do 
podobnih sredstev za občane, smo se odločili za otvoritev 
energetske pisarne v občini. Možnosti za relativno visoke 
prihranke so velike.
G. župan, bi želeli še kaj dodati?
Smo pred podpisom pogodbe z župniščem,  v kateri smo se 
dogovorili za nakup  zemljišča za potrebe  nogometnega 
igrišča. Plačila bodo potekala v  štirih letih (vključno z le-
tošnjim). Intenzivno delamo na izdelavi OPPN za področje 
med knjižnico in Nissanom. Računamo, da bo dokončan še  
v letošnjem letu. Omogočil bo nadaljnji razvoj in širitev  
zadruge, lastnikom na tem območju pa dal možnost, da 
zemljišča  pozidajo ali pa prodajo zainteresiranim kupcem. 
Ta kompleks bo omogočal tudi razvoj mirnih in primernih 
gospodarskih dejavnosti in tako prispeval k ekonomskemu 
potencialu občine..

EV

Vsem občankam in občanom želim prijetne 
poletne dni in jim čestitam ob dnevu državnosti!

Martin Rebolj, župan
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Občina

www.moravce. si

Na seji občinskega sveta štirinajst točk dnevnega reda 
Seja občinskega sveta je potekala 10. junija 2015. 
Po potrditvi zapisnika in ugotovljeni sklepčnosti so se 
svetniki posvetili kar štirinajstim točkam.  Soglasno so 
sprejeli odločitev, da občina odstopi od pridobitve sofi-
nanserskih sredstev ministrstva za infrastrukturo in pro-
stor zaradi, v tem letu, veliko višje projektantske ocene 
investicije energetske sanacije šole. Bo pa iskala druge 
možnosti prijave na razpise za pridobitev sredstev tudi 
za prenovo šolske kuhinje. V prvi obravnavi so potrdili: 
Odlok o koncesiji za obdelavo in odlaganje komunalnih 
odpadkov za 30 let na Barje skupaj z drugimi občinami, 
za kar so bila pridobljena evropska sredstva, osnutek 
Odloka o občinskih cestah, Odlok o pokopališki in 
pogrebni dejavnosti ter urejanju pokopališč preko JKP 
Prodnik d.o. o. V skrajšanem postopku so svetniki potrdili 
Pravilnik o ohranjanju in spodbujanju razvoja kmetijstva 
in podeželja do 2020. Potrjen je nov uredniški odbor za 
Moravške novice. Dano je soglasje k imenovanju direk-

torja Zdravstvenega doma Domžale in skupnega pred-
stavnika v Svetu javnega zavoda Zdravstvenega doma 
Domžale. Soglasno so sprejeli  predlog o sistematizaciji 
vrtca in ob tem bili seznanjeni, da bo jeseni predšolskih 
otrok za en oddelek manj. Potrjen je letni plan razvoja 
in vzdrževanja občinskih cest (135 km jih je). Strinjali 
so se s predlaganimi ukinitvami statusa javnega dobra. 
Župana pa so svetniki  pooblastili za potrjevanje inve-
sticijskih programov  in urejanje stvarnega premoženja 
manjše vrednosti. 
Svetnica Brigita Barlič je seznanila občinski svet, da je 
kot predsednica odbora za kmetijstvo in v imenu sve-
tniške skupine Liste župana Martina Rebolja županu 
poslala pismeni predlog za izplačilo 4.000,00 EUR iz 
rezervnega sklada za kmetijo Urbanija, ki je utrpela 
škodo v požaru.

VR

5. redna seja OS

Po sledeh napredka naše občine

V Sp. Javoršici je občina začela z izva-
janjem rekonstrukcije in širitvijo ceste 
proti Zg. Javoršici. Delo se bo izvajalo 
v treh fazah, saj so širitveni posegi 
dokaj zahtevni predvsem zaradi zah-
tevne gradnje visokih opornih zidov.

V okviru rednega vzdrževanja cest 
sta v Mošeniku in Češnjicah očišče-
na in poglobljena dva kanala, ki sta 
namenjena odvajanju padavinskih 
voda s cest.

Izvaja se rekonstrukcija preostalega 
dela ceste v dolžini cca 300m na 
relaciji Dešen – Dašenk.

VR
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Občina

Ločeno zberemo nekaj več kot polovico vseh odpadkov

Predpisi zapovedujejo ločeno zbiranje odpadne emba-
laže, papirja, stekla in biološko razgradljivih odpadkov. 
Na območju občin Domžale, Mengeš, Trzin, Lukovica in 
Moravče je delež ločeno zbranih odpadkov vsako leto 
višji. V letu 2014 je bilo ločeno zbranih več kot 50 % vseh 
odpadkov, po obdelavi pa jih je na odlagališču končalo 
manj kot 20 %. 

Odpadki, ki bi sicer končali na odlagališču, postanejo v 
drugačni obliki spet uporabni
Z ločenim zbiranjem odpadkov poskrbimo, da manj od-
padkov konča na odlagališču. Poleg tega se odpadki, ki jih 
zberemo ločeno (papir, steklo, pločevinke in plastenke), 
vrnejo v ponovno predelavo in postanejo koristne surovi-
ne. Biološko razgradljive odpadke predelajo v kakovosten 
humus, za ločeno zbrane nevarne in kosovne odpadke 
pa je poskrbljeno tako, da ne predstavljajo nevarnosti za 
naravo in ljudi.

V črnih posodah še vedno več kot 20 % biorazgradljivih 
odpadkov
Kljub temu, da so rezultati ločenega zbiranja nad slovenskim 
povprečjem pa ne moremo biti čisto zadovoljni. Sejalne 
analize, s katerimi se občasno preveri vsebina črnih posod 
za ostanek odpadkov, so pokazale, da je kljub uporabi rjavih 
posod in/ali hišnih kompostnikov, v teh posodah še vedno 
preko 20 % biorazgradljivih odpadkov, zato možnosti za 
napredek pri izločanju bio odpadkov še obstajajo.

Rjavi zabojnik in/ali hišni kompostnik?
Uredba o ravnanju z biološko razgradljivimi kuhinjskimi 
odpadki in zelenim vrtnim odpadom na območju celotne 
Slovenije prepoveduje mešanje kuhinjskih odpadkov iz 
gospodinjstva in zelenega vrtnega odpada z drugimi ko-
munalnimi odpadki. Ločevanje tovrstnih odpadkov je na 
območju občin Domžale, Mengeš, Trzin, Lukovica in Mo-
ravče urejeno z uporabo rjavih zabojnikov, del uporabnikov, 
predvsem tistih na bolj ruralnem območju, pa ima ločevanje 
in odlaganje biološko razgradljivih odpadkov urejeno kot 
kompostiranje v hišnem kompostniku. 
Odvozi rjavih zabojnikov se v poletnem času izvajajo enkrat 
tedensko, v zimskem terminu pa na štirinajst dni. Uporab-

niki rjavih posod lahko biološko razgradljive odpadke (kot 
je na primer vrtni odrez) kadar koli brez dodatnih stroškov 
pripeljejo v Center za ravnanje z odpadki Dob.
Letna količina biorazgradljivih odpadkov se je ustalila pri 
količini cca 5000 t. Rahlo povečanje v letu 2014 lahko 
pripišemo ostankom drevja, pripeljanih po žledolomu. 

Graf Biološki odpadki: Letna količina zbranih biološko 
razgradljivih odpadkov znaša pribižno 5000 t. 

Glavni namen ločenega zbiranja biološko razgradljivih 
odpadkov je zagotoviti najprimernejše in najučinkovi-
tejše nadaljnje ravnanje s tovrstnimi odpadki, zato so 
vsi ločeno zbrani biološko razgradljivi odpadki ustrezno 
predani družbam za ravnanje s tovrstnimi odpadki, nato 
pa predelani v kompostarni. 

Minimalne zahteve za kompostiranje
Na območjih, kjer ni predvidenih rjavih posod za zbiranje 
biološko razgradljivih odpadkov, je potrebno le-te zbirati 
v kompostniku. Enako velja tudi za tiste uporabnike, ki se 
odločijo, da ne želijo imeti rjavega zabojnika. Kompostnik, 
ki mora ustrezati vsem določbam Uredbe in Pravilnika o 
zbiranju in odvozu komunalnih odpadkov, praviloma po-
stavimo v senci ali polsenci, in sicer na vrtu ali v njegovi 
neposredni bližini. Biti mora v stiku z zemljo, stranice, ki ga 
obdajajo pa morajo dopuščati zraku, da kroži v notranjosti 
kompostnika. V kolikor se na kompostnik odlagajo tudi 
biološko razgradljivi kuhinjski odpadki, mora imeti le-ta 
pokrov. V primeru možnosti rjavega zabojnika in kompo-
stnika svetujemo, da odpadke kot so meso, kosti in drugi 
prehrambni izdelki odlagate v zabojnik in se s tem izognete 
nevšečnostim kot so živalski obiskovalci kompostnega 
kupa ali neprijeten vonj.

Več o kompostiranju, urnikih odvoza odpadkov in 
druge informacije o pravilnem ravnanju z biološko 
razgradljivimi odpadki lahko najdete na spletni strani 
www.jkp-prodnik.si. 

Graf Struktura odpadkov: Ločeno zberemo več kot polovico 
vseh odpadkov.
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Občina

GAŠPER STEGNAR
energetski svetovalec 
v svetovalni pisarni mreže ENSVET 
občine Moravče

G. Stegnar, predstavite se našim bralcem in vašim 
bodočim svetovancem.
Po končani osnovni šoli v Moravčah sem nadaljeval 
šolanje na Gimnaziji Bežigrad, nato študiral na FAGG, 
kjer sem tudi diplomiral, sedaj pa se še pripravljam na 
doktorat. Že med študijem sem delal na ZRMK, centru 
za bivalno okolje v okvirju gradbene fizike in energije. 
Dejavnost se mi zdi zelo zanimiva in privlačna. V sode-
lovanju z inštitutom sem pripravljal diplomsko nalogo, 
delal nato kot raziskovalec na gradbeni fakulteti in se 
ponovno vrnil na ZRMK, kjer še danes delam kot raz-
iskovalec. Tukaj so se mi odprle možnosti za dodatno 
izobraževanje, ki so me pripeljale do neodvisnega stro-
kovnjaka na področju energetike.

Kakšen je glavni namen energetske pisarne?
Glavni namen je zagotovo ponuditi svetovancem čim 
več informacij, ki bodo v pomoč pri odločitvah glede 
energetskih vprašanj. To velja za obstoječe objekte in 
tudi novogradnje. Občani, ki bodo prihajali v pisarno, 
bodo imeli vprašanja zvezi s toplotnim ovojem stavbe, 
stavbnim pohištvom, fasado, kurilnimi sistemi, itd. Gre 
za to, da optimiziramo rešitve in dosežemo učinke pri 
najmanjših možnih stroških.

Komu je namenjena?
Namenjena je vsem lastnikom stanovanj ali stanovanjskih 
objektov, ki se ne zavedajo, da je lahko učinkovita raba 
energije realizirana z minimalnimi investicijskimi vla-
ganji. Po statističnih podatkih je bilo leta 2009 v občini 
1.671 stanovanj in od tega skoraj 60% zgrajenih do leta 
1980. Že ta podatek je dovolj zgovoren in opravičuje 
otvoritev take pisarne.
Naloga pa ne bo le organizacija brezplačnega svetovanja. 
Gre za širši vidik, ki je povezan tudi z izobraževanjem, 
seznanjanjem z dobrimi praksami, itd. Svetovanje bo 
komercialno neodvisno in ne bo smelo promovirati po-
sameznih podjetij oz. izvajalcev. Cilj je, da posredujemo 
čim več koristnih informacij, ki omogočajo investitorjem 
optimalne odločitve glede naložb.
Poleg svetovanja povezanega z gradbeno fiziko stavb 
bo šlo tudi za nasvete glede kurilnih naprav, izrablja-
nje obnovljivih virov energije, pomoč pri odločitvah za 
male čistilne naprave, hidroizolacije, itn. Jasno je, da 
bo pri malih čistilnih napravah veliko vprašanj, ki bodo 
zadevale cene, pravo stopnjo dimenzioniranja, ki lahko 
vpliva na učinkovitost in ekonomičnost naprave.

S kakšnimi podatki naj pridejo bodoči svetovanci in 
kako bo potekalo svetovanje? 

Namen bo lažje dosežen, če bodo prišli s čim več teh-
ničnimi podatki, morebiti načrti in drugimi dokumenti. 
Svetovanje bo potekalo takoj in bo trajalo od pol do ene 
ure. Končalo pa se bo s pisnim poročilom svetovalca, ki 
ga bo občan prejel po pošti domov.

Ali boste svetovali tudi pri pridobivanju EKO sredstev 
oz. subvencij?
Da. Pomagali bomo tudi pri teh vprašanjih, nudili po-
moč pri izpolnjevanju vlog za pridobitev teh sredstev 
tako za novogradnje kot za prenovo obstoječih objektov. 
Subvencije so aktualne na nivoju države kot tudi občine 
in se med seboj ne izključujejo.

Ali boste sugerirali tudi izvajalce?
Načeloma ne, vendar smo seznanjeni s ponudbo in ob-
čani si bodo izbrali izvajalce po svoji odločitvi, ko bodo 
primerjali cene, kvaliteto in roke izdelave, garancijske 
pogoje, itd.

Kje se lahko občani naročimo na 
svetovanje?
Vsak delovnik med 9. in 12. uro na občini po 
telefonu 01/724 71 40 ali na energetskapisarna@
moravce.si, pisarna po bo odprta vsak torek 
med 16. in 19. uro.

Ali bi zakonec še kaj dodali? 
Še enkrat bi rad poudaril, da je cilj pisarne ozaveščanje 
občanov in da se da z energetskimi nasveti in njihovo 
realizacijo veliko prihraniti.

EV, foto: arhiv G. Stegnar

www.moravce. si
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Občina

Vzorno sodelovanje med društvi in zvezo

Ob praznovanju občinskega prazni-
ka in dvajsetletnici občine Moravče 
je  Gasilska zveza Moravče prejela 
plaketo občine. To odlikovanje smo 
izkoristili za pogovor z njenim vod-
stvom: predsednikom zveze Lebar 
Ivanom in njenim poveljnikom Po-
virk Janezom.
Čestitam za prijeto plaketo in vaju 
prosim, da se na kratko predstavita! 

Lebar Ivan:  predsednik sem že drugi 
mandat, saj zvezo vodim že od leta 
2008 in sem v njej aktiven vse od 
njene ustanovitve. Prihajam iz PGD 
Vrhpolje, kjer delujem že desetletja. 
Med drugim sem bil osem let njen 
predsednik, tajnik pa kar 23 let.

Povirk Janez: za poveljnika me je 
predlagal bivši predsednik, izvoljen pa 
sem bil na volitvah leta 2013 in prevzel 
operativno vodenje zveze. V gasilskih 
vrstah sem že 40 let in večino časa sem 
preživel v okviru svojega društva.

G. predsednik, kako bi opisali vašo 
zvezo? 
Zveza je bila ustanovljena leta 1997, to 
je dve leti potem, ko je postala občina 
Moravče samostojna. V njej deluje 5 
društev, in sicer PGD Moravče, kot 
osrednja enota 3. kategorije in društva 
Peče, Krašce, Vrhpolje in Velika vas, 
ki spadajo v 1. kategorijo. V sistemu 
Vulkan, ki je računalniška aplikacija 
GZS, je vpisanih 886 naših članov 
vseh kategorij. Vsako PGD ima svoje 
vodstvo in svoje požarno območje. 

Kako se financirate?
Glavni vir financiranja je proračun ob-
čine. S tem načinom smo zadovoljni in 
večjih problemov ni. Lahko rečem, da 
od kar imamo svojo občino se hitreje in 
bolje razvijamo. Vsi dosedanji župani 
so imeli posluh za naše delovanje in 
potrebe.
Za odrasle člane imamo uvedeno čla-
narino, ki pa je le simbolične narave in 
ne predstavlja sita za članstvo. Mladi 
teh obvez nimajo.

Kakšne so vaše povezave z regijo 
in GZS?
Gasilske zveze se povezujemo v regije, 
kjer zastopamo interese naših društev, 
le-te pa zastopajo naše interese na 
nivoju GZS. Mi konkretno sodimo v 

Ljubljansko regijo 3, ki jo sestavlja 
osem zvez. Res pa je, da smo nedavno 
predlagali spremembe pravilnika  o 
odlikovanjih, pa žal nismo uspeli.

G. Povirk, kakšno je sodelovanje z 
občino, CZ in drugimi organizaci-
jami?
Brez dvoma lahko zatrdim, da korektno 
in dobro. Povsod se najde posluh za 
naše delo. To se kaže tudi pri nabavi 
potrebnih vozil in opreme. Tesno so-
delujemo z vsemi društvi, ko ob prire-
ditvah prevzemamo naloge varovanja. 
Seveda enako velja za vse občinske 
prireditve, kjer imamo odnose z občino 
pogodbeno urejene.
Enako dobro sodelujemo z OŠ, ki nam 
omogoča koriščenje njenih površin, 
mi pa posredujemo naše znanje in 
izkušnje šolarjem.

Kako ste zadovoljni z opremljeno-
stjo?
Povirk: oprema je v lasti društev – čla-
nic in zadovoljuje minimalne standarde 
na tem področju. Seveda si želimo še 
boljše, ki bi omogočila lažje in bolj 
učinkovito delo. Poveljniki društev 
letno obveščajo zvezo o posodabljanju 
opreme. Tudi z voznim parkom smo tre-
nutno zadovoljni, čeprav nikoli ni tako 
dobro, da ne bi moglo biti še bolje.

Izobraževanje je pri takih aktivno-
stih zagotovo odločilnega pomena. 
Kako ga zagotavljate? 
Povirk, Lebar: Gasilska zveza zago-
tavlja osnovno in nadaljevalno izo-
braževanje. Sodelujemo tudi s tečaji, 
ki jih organizirajo na Igu in na katere 
jih prijavljamo preko tajništva zveze. 
Menimo, da smo za obstoječe razmere 
dovolj izobraženi, je pa res, da znanja 
nikoli ni dovolj. 

Da delo ne zastane je potreben ves 
čas dotok mladih. Ali je zanimanja 
dovolj?
Povirk, Lebar: je, toda želeli bi si ga 
več. Opažamo dejstvo, da je v okoljih, 
kjer so gasilci starši, zanimanja več. 
Enako velja za manjše kraje, saj je 
ponudba aktivnosti za mlade v večjih 
krajih širša in bogatejša. Je večja iz-
bira. Zavedamo se pomembnosti dela 
z mladimi in mu posvečamo veliko 
pozornosti. Imamo celo poseben fond, 
ki je namenjen mladim, in če se pokaže 

dodatna potreba in volja mladih, smo 
bili vedno velikodušni.

Kaj vama pomeni občinsko prizna-
nje?
Lebar: Je zahvala za dosedanje delo in 
trud, pa spodbuda in obveza za naprej, 
za večjo angažiranost pri našem delu. 
Hvala CZ za podani predlog in županu, 
ki je predlog podprl.
Povirk: Je dokaz, da je kolektivno delo 
izjemno pomembno. Zadnje ujme so 
dokazale, da gre za odlično sodelo-
vanje med poveljniki društev in zvezo. 
Sodelovanje je na visoki ravni in brez 
tega takih uspehov ne bi bilo. Ko smo 
bili ob katastrofalnem žledu še brez 
telefonskih in drugih povezav smo se 
ustrezno organizirali in naloge z odliko 
opravili.

EV,
 foto: arhiv zveze

Ivan Lebar, predsednik

Janez Povirk, poveljnik
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Občina

Srečanje mladih v Italiji

Zadnji vikend v maju je v kraju Bucine 
v Italiji potekalo srečanje mladih v 
okviru Evropskega združenja podežel-
skih občin.  Tema tokratnega srečanja 
mladih je bila racionalna poraba 
hrane, saj se vse več užitne hrane 
zavrže. Združenje ima po zaključku 
dvoletnega projekta namen izdati 
knjigo z »ekološkimi recepti«, zato 
smo v skupinah zbirali ideje kako po-
rabiti odvečen kruh, krompir in meso.  
Vsak posameznik je prispeval ideje 
iz svoje občine. Razpravljali pa smo 
tudi o promociji uporabe še užitne 
hrane, predvsem kako reševanje tega 
problema približati mladim. 
Drugi del projekta pa se je nanašal 
na lokalno pridelavo hrane in kako jo 
promovirati v  naši občini. Predstavile 
smo moravški projekt  Zdrav slovenski 
zajtrk, ki poteka na naši osnovni šoli.  
Poseben poudarek je bil na estetsko 
nepopolni hrani, ki je ravno tako uži-
tna (jabolko s pikicami, ki ni nujno 
simetrično). 
Zvečer je potekala degustacijska 
večerja, kjer vsaka država predstavi 

svoje tipične jedi. Moravčanke smo 
predstavile orehovo potico, špehovko, 
domači želodec in jabolčni sok. Pripra-
viti smo se morali tudi na predstavitev 
slovenske pesmi. Moravčanke smo po 

inštrukcijah Folklorne skupine Društva 
upokojencev Moravče pripravile pe-
sem Kaplan na oknu sloni. 

Irena Ravnikar 

www.moravce. si

Z njive na krožnik - lokalno in sezonsko
V današnjih časih, ko se trendi števil-
nih življenjskih področij hitro menju-
jejo in preoblikujejo, vedno bolj po-
membne postajajo teme kot so zdravo 
prehranjevanje, ekolologija ter skrb 
za svoje telo. Veseli nas, da je spre-
membe zgoraj naštetih področji moč 
opaziti tudi znotraj naše občine. 
Številni posamezniki, pa tudi razna 
društva, organizacije in ustanove, ki 
delujejo na območju Moravške doli-
ne, se za napredek zgoraj navedenih 
področji trudijo po svojih najboljših 
močeh. Tekom ozaveščanja ljudi o 
aktualnih problematikah na področju 
prehrane, pridelave ter uporabe hrane, 
se postopoma odvijajo spremembe, 
za katere upamo, da bodo pozitivno 
segale v življenja vseh nas.
Naj se v začetku lotim tematike upo-
rabe hrane. Ste vedeli, da povprečen 
Slovenec na leto zavrže kar 86 kilo-
gramov užitne hrane? Presenetljivo 
dejstvo odraža pomanjkanje razmišlja-

nja o hrani, o tako imenovani ''ponovni 
uporabi'' le-te ter o razsipnem življenj-
skem slogu, za katerega verjamem, 
da počasi pojenja. Kljub statističnim 
dejstvom sem prepričana, da občani 
naše občine ne sodijo v navedeno 
povprečje. Občani pridno ločujemo 
odpadke, posledično pa veliko hra-
ne, ki bi prej romala v koš za smeti, 
nadaljuje svojo pot drugače. Številni 
imamo namreč doma komposte, kjer 
se zavrženi ostani obrokov razkrojijo, 
novo pridobljena prst pa predstavlja 
nadvse uporabno gnojilo. Poleg tega 
so kakega dobrega kosa mesa deležni 
tudi naši hišni ljubljenčki, ob čemer 
moramo paziti, da hrana ni začinje-
na, saj bi nekatere začimbe utegnile 
škodovati zdravju naših živali. Na tej 
točki bi izpostavila še tako imenovano 
''ponovno uporabo'' hrane. Pogosto 
namreč pozabimo, da lahko hrano, 
ki nam ostane pri enem obroku, na-
slednji dan pripravimo v kaki drugi 

jedi. S tem se izognemo zavračanju 
popolnoma užitne hrane, z zanimivi 
recepti pa še vseeno poskrbimo za 
raznolikost jedi. Meso, ki ostane od 
večerje, lahko na primer naslednji 
dan uporabimo v solati ali omaki za 
testenine, iz starega kruha lahko na-
redimo drobtine, … Možnosti in idej 
za ponovno uporabo hrane je veliko, 
s tem pa lahko prav vsak posameznik 
prispeva k zmanjševanju količine za-
vržene hrane.
Zavest o ravnanju s hrano je tesno 
prepletena tudi s temo ekološkosti, 
ki je Moravčanom vse bližja. Ne-le, da 
imamo številni možnost pridelovanja 
hrane kar doma, v našem lokalnem 
okolju delujejo številne kmetije in 
pridelovalni obrati, ki nam ponujajo 
kvalitetne pridelke in neoporečne 
izdelke, ki prihajajo iz naših krajev. Z 
nakupom lokalno pridelane hrane se 
izognemo podpiranju uvoza hrane iz 
drugih držav, s čimer se zaradi zmanj-
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE

Zavarujte se pred vlomom 
v stanovanje ali hišo

V zadnjem času na območju občine 
Moravče in Lukovica prihaja do pove-
čanega števila vlomov v stanovanjske 
hiše in ostale objekte, zato  ne bo 
odveč nekaj praktičnih nasvetov kako 
zavarovati svoje premoženje.

Na območju občine Moravče pred-
vsem izstopa območje Zgornje in 
Spodnje Javoršice ter Vrhpolj pri Mo-
ravčah. V prvi polovici leta 2015 tako 
na tem območju beležimo 8 vlomov v 
stanovanjske objekte.

Število vlomov v stanovanja ali sta-
novanjske hiše, pa tudi vikende, iz 
leta v leto narašča, storilci pa so če-
dalje bolj predrzni ali nasilni. “Prilika 
dela tatu” in  vlomilec bo raje izbral 
tisto stanovanje ali hišo, kjer bo za 
kaznivo dejanje najmanj ovir in tve-
ganje za odkritje najmanjše. Stavba, 
v kateri ni nikogar, ker so stanovalci 
na primer na dopustu ali ki je očitno 
brez varovanja, bo bolj verjetno tarča 
vloma kot obratno. Posebno “vabljiva” 
za vlomilce so odprta vrata ali okna, 
razpoložljivo orodje za dostop (na pri-
mer zaboji, lestev, ki omogoča dostop 
do drugače nedosegljivih oken ipd.), 
vrtnarsko orodje, s katerim lahko vlo-
milec nasilno vlomi, zapuščene žive 
meje ali visoke ograje ...
 
Zato pred daljšo odsotnostjo z 
doma:
• zaklenite vrata in zaprite okna,
• predtem ne pozabite zapreti plina 

in vode ter izklopiti elektrike, pred-
vsem na aparatih (da vam zaradi 
puščanja vode ali požara ne bo tre-

ba predčasno prekiniti dopusta),
• vklopite alarmno napravo,
• ključev ne puščajte na “skritih 

mestih”, kot so nabiralniki, pred-
pražniki, lončki za rože ipd.,

• ne puščajte doma dragocenosti 
in denarja (med dopustom raje 
najemite sef),

• o svoji odsotnosti ne puščajte spo-
ročil (na telefonskem odzivniku, na 
listikih ?),

• poskrbite, da bo videti, kot da je 
nekdo vedno doma (naj vam pri-
jatelj ali sosed redno prazni poštni 
nabiralnik, dviguje rolete; vgradite 
časovna stikala za samodejno 
prižiganje luči, odpovejte dostavo 
časopisov?.)

• doma parkirana vozila zaklenite 
ter varno shranite dokumente in 
ključe, tudi rezervne,

• ne puščajte orodja ali drugih pri-
ročnih sredstev v okolici hiše,

• z vidnih mest umaknite vrednejše 
predmete,

• povejte sosedom, kako ste dose-
gljivi,

• preglejte zavarovalne police, kako 
je s kritjem škode pri vlomu,

• zapišite si serijske številke vrednej-
ših predmetov ali jih celo fotografi-
rajte, po možnosti pa tudi označite 
(umetniške slike, nakit, tehnične 
predmete idr.).

 
Če ostanete doma (zlasti to velja za 
starejše osebe in otroke), pa:
• zaklepajte vrata,
• ne odpirajte vrat neznancem,
• varnostno verižico imejte vedno 

zataknjeno, še zlasti, če ste sami,
• Uporabljajte domofone in video-

domofone ter kukala na vhodih.

Vir; Gradivo MNZ-Policija

šane potrebe po transportu hrane 
razbremeni okolje, hkrati pa lokal-
nemu prebivalstvu zagotovimo delo. 
Največjo prednost kupovanja lokalne 
hrane pa občuti naše telo, saj zaradi 
nadzorovane pridelave izdelkov vanj 
vnašamo manj škodljivih snovi, znano 
pa je tudi dejstvo, da je optimalna 
hrana za posameznika prav sezonska 
hrana lokalnega območja. 

Občina Moravče je ob organizaciji 
Kmečke tržnice poskrbela za veliko 
prednosti za svoje občane. Lokalnim pri-
delovalcem hrane je tako omogočena 
prodaja neoporečne hrane po ugodni 
ceni, kupcem pa so ponujena zdrava, 
sezonska živila visoke kvalitete. 
Z lokalno pridelavo, predelavo ter dis-
tribucijo hrane, ki je fizično in cenovno 
dostopnejša končnemu porabniku, 

stopamo po novih poteh razmišljanja 
posameznika, ki bo v prihodnosti 
zagotovo pomenil velik napredka za 
naše lokalno prebivalstvo.
Ko boste naslednjič torej razmišljali 
o vašem nakupovalnem seznamu, 
si namesto hrane, ki je prepotovala 
stotine kilometrov, raje izberite nekaj 
domačega, okusnega in zdravega.

Katja Ribič
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Društva

Posvet za članice regije Ljubljana III v Moravčah

V soboto, 16.5. 2015 je v Moravčah 
potekal posvet za članice iz prosto-
voljnih gasilskih društev in gasilskih 
zvez Lukovica, Domžale, Kamnik, 
Komenda, Mengeš, Šmartno pri Litiji 
in Moravče v organizaciji GZ Moravče.  
Članice , bilo jih je blizu 40 , so se zbra-
le v sejni sobi gasilnega doma ob 9.00 
uri, kjer jih je naprej pozdravila njihova 
predsednica komisije za članice v GZ 
Moravče Marija Gotar in predsednik 
GZ Moravče tov. Ivan Lebar. Nato je 
sledilo predavanje Brigite Vavpetič 
na temo: VLOGA IN SODELOVANJE 
ČLANIC V ENOTAH CZ OB VEČJIH 
NARAVNIH IN DRUGIH NESREČAH. 
Po enournem predavanju je sledil 
kratek odmor, kjer je gasilke zunaj 
presenetila predšolska folklorna sku-
pina s kratkim nastopom.  Na predlog 
predsednice sveta članic Gasilske 
zveze Slovenije Vladke Bučevec so 
poleg otrok zaplesale tudi gasilke. 
Izpod taktov harmonikarja Gregorja 
Klopčiča in mentorstvom Marije Gotar 
so  zelo hitro  usvojile  osnovne korake  
ljudskega  plesa zibenšrit.   Bile so ple-
sno razigrane, a čas jih je priganjal, saj 
jih je v sejni sobi že čakala naslednja 
predavateljica: Nina Stenko Primožič, 
ki je tudi članica  GZ Moravče; članica 
PGD Peče. Nina Stenko Primožič, ki  
dela kot strokovna sodelavka v slo-
venski Karitas je za gasilke predavala 

na temo: TRGOVINA Z LJUDMI. Ni 
čudno, da je podaljšala čas za preda-
vanje , saj je bilo predavanje izredno 
zanimivo in koristno, tudi vprašanj 
po koncu predavanja ni zmanjkalo. 
Nato so se gasilke spet preselile na 
prosto,  kjer so se v  4 ekipah pome-
rile v GASILSKO ŠPORTNIH IGRAH 
POD NASLOVOM: NAŠA GASILKA 
ZMORE. Prav vse so si zaslužile na-
grado - obesek gasilskega znaka. Kot 
se spodobi po napornem dopoldnevu,  
je sledila še pogostitev ob formalnih in 

neformalnih pogovorih pred gasilnim 
domom, kjer se je srečanje končalo  
tja do 14.00 ure.
Mislim, da so gasilke odšle iz Moravč s 
prijetnimi vtisi, vse zunanje obiskoval-
ke so pohvalile organizacijo, vsebino 
predavanj, presenečenje z nastopom 
OFS, igre, pogostitev.  Škoda je le, da 
ni bilo večje udeležbe tako gasilk iz 
domačih društev kot iz ostalih GZ.  

 
Marija Gotar- predsednica komisije 

za članice GZ Moravče

Tradicionalna prvomajska budnica
je prebudila prebivalce Češnjic, da so 
vsak na svoj način in tudi skupaj začeli 
pripravljati vse potrebno za srečanje 
vaščanov, ki tako, kot vsako leto pri-
čakajo moravško godbo. Moški del je 
poskrbel za mesne dobrote in pijačo, 

medtem, ko so ženske pripravile zele-
njavo in samopostrežbo.
Na ta dogodek se vaščani vsako leto z 
veseljem odzvovejo v velikem številu 
in tako preživijo nekaj uric v družbi 
prijateljev in znancev, katere redno in 

radi dodobra izkoristijo.
Vreme jim je letos malce zagodlo, 
ampak to ni spremenilo vzdušja in 
pogovora s kovanjem novih načrtov 
za prihodnje srečanje. 

M.V.
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Društva

Rokodelci v letošnjem letu po poti Trapistov

Prva junijska sobota je bila tudi letos 
namenjena vsakoletni rokodelski ek-
skurziji. Že v lanskem letu je bila na 
strokovnem zaključnem izletu spreje-
ta odločitev, da se obišče Posavje. Pot 
je vodila mimo Trbovelj, Hrastnika in 
Rimskih Toplic do Sevnice. V Sevnici 
je vodenje prevzel lokalni vodnik, ki 
je rokodelce spremljal v bližnjo pro-
dajalno Lisce, ki od leta 1955, ko v 
majhni obrtni delavnici z izdelovanjem 
nedrčkov prične pet ljudi, v skorajda 
šestdesetih letih zraste v podjetje s 
preko sto lastnih prodajnih mest in je 
prisotno v tridesetih državah. Tu so 
si lahko obiskovalci kupili izdelke po 
znižanih cenah. Po opravljenih naku-
pih so nadaljevali z vodenim ogledom 
Gradu Sevnica, ki stoji na razglednem 
griču nad starim mestnim jedrom. 
Vinsko klet na grajskem pobočju, ki 
je bila zgrajena v šestnajstem stoletju, 
naj bi občasno obiskoval Jurij Dalma-
tin. Tu se danes odvijajo prireditve in 
glasbeni koncerti. Nato so se odpravili 
na srečanje z rokodelci iz Posavja in 
z njimi poklepetali in si ogledali raz-
stavo njihovih izdelkov. Tokrat so si v 
Brestanici privoščili postanek ter se v 
prijetnem gostišču okrepčali s toplo 

malico. Sledil je ogled še enega gradu, 
Rajhenburg-Brestanica. Za ogled je v 
obnovljenem gradu na voljo večje šte-
vilo zbirk, med njimi najbolj odmevni 
Trapisti in Izgnanci druge svetovne 
vojne. Ena najbolj znanih delavnic, ki 
se odvija tu je izdelovanje čokolade.  
Pot so nadaljevali po vinski cesti proti 
Zdolam in tu obiskali kraj najpopu-

larnejšega kuharja v Sloveniji Ivana 
Ivačiča. Mimo Pišec so se pripeljali do 
Bizeljskega, kjer so v gostišču Kocjan 
še povečerjali.  Z novim izkustvom ter 
pridobljenimi mnogimi informacijami 
so se proti večeru prijetno utrujeni 
odpravili proti domu.

Eva Babnik

Iz Društva upokojencev Moravče
Ekskurzija med zdravilne 
rastline

Naši občani gotovo poznajo zeliščar-
sko sekcijo DU Moravče. Poleg že 
znanih opravil v zeliščarstvu, ki jih 
obvladajo, se je tudi v tej smeri dobro 
stalno izobraževati. V ta name imajo 
razna predavanja. Vsako leto tudi 
obiščejo zeliščarsko kmetijo. Tokrat 
so se odpravili v Plavico v Cerovcu. 
Pridružilo se jim je še več drugih čla-
nov, ki jih to področje zanima. Dolga 
razlaga oz. predavanje in ogled gredic 
z zelišči sta bila zanimiva. V trgovini 
z njihovimi pridelki in izdelki pa se je 
dalo to tudi kupiti. 
Vroč dan je bil kot nalašč za kopanje, 
ki so  si ga po kosilu privoščili v bli-
žnjih Dolenjskih toplicah. Ob povratku 
domov pa so ugotovili, da so preživeli 
sproščujoč dan, verjetno tudi zaradi 
zdravilnih rastlin.

12 Novice iz Moravške doline



Kultura

Gorenjsko prvenstvo 
upokojencev 2015 v šahu

Prvenstvo desetih ekip v šahu je po-
tekalo na Jesenicah 20. maja. Kadar 
govorimo o sreči pri šahu, gotovo vsi 
pomislimo, da rezultat ni najboljši. 
Pa je ekipa petih šahistov iz DU Mo-
ravče lahko zadovoljna. Pred njimi so 
bili predstavniki iz večjih mest, kot 
so Domžale, Kamnik in drugih, naša 
mlada ekipa pa je osvojila osmo me-
sto. Povedo, da je bil boj trd, saj imajo 
druga društva že dolgoletne izkušnje. 
Toda, pozor, naši se pod vodstvom 
Štefana Korošca neumorno dobivajo 
vsako sredo…

VR

Tradicionalni spomladanski koncert 
Pihalne godbe Moravče

Pihalna godba Moravče je v soboto, 
16. maja, v Kulturnem domu Moravče 
priredila tradicionalni spomladanski 
koncert. Nanj se godbeniki začnejo 
pripravljati takoj po novoletnem kon-
certu in vsako leto nam pripravijo kaj 
novega, posebnega. Dirigent Miran 
Šumečnik že drugo leto vodi mo-
ravško godbo, zato  že dobro pozna  
publiko in njena pričakovanja. 
Prireditev je vodila in delno soobli-
kovala Maja Oderlap, televizijska 
voditeljica in glasbena urednica na 
TV Golica, ki je s svojim energičnim 
nastopom popestrila nastop glasbe-
nikov.  
Tokrat so godbeniki zaigrali nekaj 

sodobnih skladb, znanih svetovnih 
uspešnic, posebno pozornost  pa so 
vzbudili štirje fantje, člani Studia za 
tolkala Akademije za glasbo, ki so sku-
paj z godbo zaigrali dve skladbi,  sami 
pa še nekaj skladb, ki so obiskovalce 
prireditve močno navdušile. Igrali so 
na marimbe,  ksilofonom podobna 
glasbila, divje ritme pa so ustvarili na 
bobnih. Mentor te skupine je sicer naš 
domačin, Boris Šurbek, redni profesor  
na Akademiji za glasbo. 
Voditeljica Maja Oderlap je skupaj z 
godbo zapela znano zimzeleno melo-
dijo iz zakladnice slovenskih popevk in 
pa skladbo Zato pa pijmo, ki jo sicer 
poznamo iz oddaje Raketa napitnice 

in poskočnice 2014, kjer je bila pre-
mierno predstavljena v sodelovanju s 
Pihalnim orkestrom Šoštanj, ki ga tudi 
vodi dirigent Miran Šumečnik.
Prijetno skladbico, ki gre v ušesa, je 
z godbo zapela  mlada Nika Svetlin, 
devetošolka, ki izhaja iz znane glas-
bene družine, sama pa tudi obiskuje 
šolo solo petja. 
Koncerta seveda ni brez Moravške do-
line, tokrat Miheličeve, koncert pa so 
zaključili z venčkom uspešnic – Poz-
drav prijateljem, uspešnice Alpskega 
kvinteta, seveda pa je močan aplavz 
zahteval še dodatek. 

Božena Groboljšek
Foto: Simon Burja
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Kultura

Kadar se besede iskrijo

Včasih je iskra v besedi čustvena, 
okusna, nadnaravna, nepredstavljiva, 
a vendar prisotna. V letošnji bralni 
sezoni 2014/2015 smo tako bralke 
bralnega krožka Bralne lučke prebi-
rale in spoznavale domače zgodbe in 
zgodbe tujega sveta. V njih smo okusi-
le najrazličnejše jedi, katerih okusi so 
bili življenjski. Včasih je bila zgodba 
začinjena z zgodovinskim dogaja-
njem, prepletanjem družinskih vezi, 
odhodom na tuje, žalostjo, veseljem, 
ponovnim snidenjem in še mnogo 
tega bi lahko naštela. V bralni sezoni 
se je v naših rokah znašlo deset knjig, 
od tega štiri knjige domačih avtorjev: 
Šavrinke, Pasja ulica, Trpljenje otrok v 
vojni in Lainščkova poezija z naslovom 
Dlan mi po tebi diši. Knjižno popo-
tovanje smo nadaljevale v Franciji z 
Eleganco ježa, se nato selile v Indijo 
in občudovale Pijevo življenje, Angela 
pozabe smo spremljale v Avstriji, o 
Ljubezni smo se učile od Američanov. 
V gorovju Hindukuš pa so odzvanjale 
zgodbe Afganistana. Za zaključek 

smo si ogledale film Krive so zvezde, 
avtorja Johna Greena. Ob prijetnih 
večerih, ki so potekali enkrat meseč-
no, so se odvijale obnove, debate ter 
kritike prebranih knjig. Vsak mesec 
nas je, knjigi primerno urejen, prostor 
knjižnične časopisne čitalnice pone-
sel drugam. V imenu vseh Bralnih 

lučk se tudi v letošnjem letu posebej 
zahvaljujemo Marjani Majdič Kočar 
za vodenje in koordinacijo bralnih 
večerov. Pred nami je poletje, upam, 
da si vzamemo čas tudi za kakšno fino 
poletno branje. 

Eva Babnik

EX TEMPORE 2015

V začetku maja je potekal že 19. Ex 
tempore, ki ga organizira OŠ Jurija 
Vege, idejni vodja pa je profesorica li-
kovne umetnosti na naši šoli, ga. Inge 
Ivartnik. Tokratna tema je bila voda 
v vseh oblikah in barvah. Udeležilo 
se ga je okoli devetdeset umetnikov 
iz preko dvajsetih slovenskih šol. 
Ustvarjali so v idiličnem okolju, ob 
treh zaloških ribnikih. Likovna dela so 
bila poslana tudi iz tujine, in sicer iz 
Rusije, Poljske, Ukrajine, Latvije,Švice, 
Avstrije in Latvije.
Zaključek se je s podelitvijo priznanj 
zgodil na gradu v Tuštanju, 2. junija. 
Tu sta se združili likovna in glasbena 
umetnost. Ob razstavi nastalih del, 
smo lahko uživali tudi ob poslušanju 
pevskih zborov Mali kos in Mucart, 
pod vodstvom Mojce Malovrh ter šol-
ske glasbene skupine, Malega zborč-
ka in Pojočih čebelic pod vodstvom 
Barbare Fale. Vse, kar smo uspeli ujeti 
z našimi čutili, bi lahko povezali v še en čudovit umetniški dogodek. Martina Razoršek
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Iz šole in vrtca

Veselo vrtnarjenje na POŠ Vrhpolje

V petek, 5. 6. 2015, je bilo okoli po-
družnične šole zelo živahno. Našo 
lepo novo šolo je obiskalo kar precej 
marljivih prostovoljcev podjetja iz 
Ljubljane, ki so nam pomagali še do-
datno polepšati okolico šole. 
Z dobro voljo so poprijeli za delo. Na 
zelenici pred šolo ter ob dovozu k te-
lovadnici so posadili okrasne rastline. 
Na igrišču pod šolo pa so nam postavi-
li peskovnik z mivko ter vrt, v katerega 
so učenci posadili sadike. Vse rastline 
zdaj pridno zalivamo.
Igrala so očistili in prebarvali ter jih 
pripravili za postavitev. 
Prostovoljci istega podjetja so prebar-
vali tudi nadstrešek pri matični šoli v 
Moravčah.
Vsem, ki so pripomogli pri urejanju 
okolice naše šole se iz srca zahvalju-
jemo.

Jana Keržan

Obisk živalskega vrta
V torek, 9. 6. 2015, smo se »ta veliki« 
iz skupine Ježki in Žabice odpravili na 
končni izlet. Spet smo se posedli na 
avtobus in se prepustili opazovanju 
skozi okno, opazovali smo pokrajino, 
skozi katero smo se vozili. Pot nas je 
popeljala vse do Slovenskih Konjic, 
kjer smo obiskali Mini Zoo Land. 
Pred vhodom nas je pričakala velika 
gusarska ladja, kjer so se naši nado-
budneži zadržali za nekaj minut. Skozi 
zaprte prostore nas je pot vodila mimo 
različnih živali, ob vhodu pa so nas že 
pozdravile ptice, ki so letale kar mimo 

nas in v otrocih vzbudile tisto energijo, 
katero premorejo le naši otroci. Ogle-
dali smo si torej papagaje, krokodila, 
ribe, kenguruja, želve, nosate medve-
de, koze, kokoši, purane, pave, zajčke 
in še in še... Kar otroci zagotovo ne 
bodo zlahka pozabili je tudi to, da so 
se nekatere živali prosto gibale in nas 
spremljale tekom ogleda – največja 
želja otrok je bila, da bi kozico, katera 
nas ni in ni hotela zapustiti, vzeli kar 
s seboj v vrtec, kjer bi zanjo skrbeli in 
se z njo igrali. Po sprehodu in ogledu 
živalskega vrta smo si vzeli tudi nekaj 

trenutkov za kosilo in za igro na igralih. 
Hiša strahov, tobogani, podmornica in 
drugo, vse to nas je tako zaposlilo in 
utrudilo, da so na poti domov otroci 
eden za drugim zapirali oči in se pre-
pustili zasluženemu popoldanskemu 
počitku.
Za nami je torej še ena prijetna izku-
šnja, sedaj pa že odštevamo dneve do 
počitnic, druženja, igre in vseh razvad, 
katere nam nudi poletje. Lepo vas 
pozdravljamo otroci in vzgojiteljice 
skupin Ježki in Žabice.

Zapisala: Karmen Mihelčič

Skupina Miške v vrtcu

Ni dolgo tega, ko smo prvič stopili v vrtec, že 
je tukaj poletje in s tem počitnice. V tem letu 
smo spoznali nove prijatelje, se veliko igrali, 
ustvarjali in se družili z ostalimi otroki vrtca.
Tema tega meseca je voda. Odkrivamo, kaj vse 
lahko počnemo z vodo – jo pijemo, prelivamo, 
uporabljamo pri barvanju, na vrtu za zalivanje 
rastlin… Najraje pa se v njej kopamo! Za otroke 
smo pripravili igre z vodo, kjer so zelo uživali.
Vsem našim prijateljem želimo lepo preživete 
počitnice. Uživajte ob vodi!

SKUPINA MIŠKE
Foto: Petra Gotar
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Iz šole in vrtca

Vrtec na letovanju

V mesecu maju se je 62 »ta velikih« 
otrok iz vrtca odpravilo na tro-dnevne 
počitnice s svojimi osmimi spremlje-
valci, vzgojitelji.
V ponedeljek smo se zbrali na ploščadi 
med vrtcem in šolo, kjer sta nas čakala 
kar dva avtobusa. Poslovili smo se od 
naših staršev in se odpravili na novo 
dogodivščino. Pot nas je peljala vse do 
Maribora in še naprej, kmalu pa smo 
prispeli na cilj – prišli smo do našega 
novega tro-dnevnega prebivališča, dom 
Škorpijon, Sv. Duh na Ostrem vrhu. Ob 
prihodu smo si vzeli nekaj trenutkov za 
malico nato pa se odpravili v naše sobe 
– pripravili smo si ležišča, uredili svoje 
osebne stvari in se napotili v jedilnico, 
kjer smo se spoznali z našimi učitelji in 
pojedli odlično kosilo. Tekom našega 
bivanja v domu so se  na našem urniku 
razvrstile številne dejavnosti: lokostrel-
stvo, jahanje in nega konj, pohod na 
Žavcarjev vrh, raziskovanje potoka in 
gozda, že prvi večer pa smo se zbrali 
ob tabornem ognju, prepevali in se dru-
žili. Oba večera smo se utrujeni, polni 
pozitivnih in novih izkušenj skotalili v 

naše postelje in v domu je zavladala 
tišina, ki je trajala vse do jutra. Drugo 
jutro pa se po domu razširila otroška 
radovednost, igrivost, na plan pa je 
pokukala tudi njihova domišljija... Naši 
gozdni prijatelji – škratki, so namreč 
vsakemu otroku ponoči v copatku 
pustili presenečenje... 
Dnevi so minili (pre)hitro in kmalu je 
prišel čas za naš odhod. Zahvalili smo 
se super učiteljem v domu, otroci so 

prejeli diplome in priznanja za pogum 
in udeležbo na letovanju, se odpravili 
na avtobus in se prepustili spancu, ki 
nas je spremljal vse do vrnitve, kjer so 
otroci veselo stekli staršem v objem.
Preživeli smo lepe trenutke, katere 
si bomo zapomili, spoznali in izkusili 
veliko novih stvari, katerih izkušnja 
nam bo ostala za vedno. Z eno besedo 
- kako smo se imeli? FANTASTIČNO. 

Zapisala: Karmen Mihelčič

JURČKOV DAN ob uspešnem zaključku vrtčevskega leta
Konec meseca maja se je, kot ponava-
di, v vrtcu odvijala zaključna prireditev 
– Jurčkov dan. Na terasi zgornjega 
vrtca smo pripravili oder, kjer so se 
naši nadobudneži predstavili, prav 
vsi, od najmanjšega in najmlajšega pa 
vse do največjih in najstarejših članov 
naše velike družine.
Za začetek se je predstavila vrtčevska 
folklorna skupina in otvorila prireditev. 
Kasneje so se predstavili naši najmlajši 
junaki, sledile pa so še naslednje točke: 
vrtčevski zborček Moravški palčki, otro-
ci druge starostne skupine, za zadnjo 
točko pa so poskrbeli naši najstarejši – 
mini maturantje, ki so s čepicami pogu-
mno prikorakali na oder in odpeli himno 
mini-maturantov. Prireditev so popestrili 
tudi govorniki: gospa ravnateljica, go-
spod župan in gospa vodja vrtca, ki so 
z nastopajočimi in z gosti delili nekaj 
kratkih in dobrodošlih besed.
Program sta letos vodila naša super 
voditelja iz najstarejših skupin vrtca. S 
svojim nastopom in prikupno pojavo 
v vlogi voditeljev, sta v vseh navzočih 
vzbudila prijetne občutke in ob tem 

dokazala, kaj vse naši otroci znajo in 
zmorejo.
Starši, otroci in vzgojno osebje vrt-
ca smo z druženjem nadaljevali na 
igrišču vrtca. Poskrbljeno je bilo, da 
so bili trebuščki polni, pregnali smo 
žejo, za pestro izbiro dejavosti pa 
so poskrbeli kočijaž, kotiček, kjer so 
otroci lahko jahali ponija in seveda 
kotiček, kjer so iz balonov oblikovali 

različne figure. Tekom druženja nas je 
zabavala šolska glasbena skupina in 
poskrbela za prijetno vzdušje. 
Zopet smo skupaj z vami, naši starši, 
preživeli super popoldan, se podružili, 
nasmejali in se zabavali. Hvala vam 
za udeležbo in sodelovanje tekom 
celega leta, sedaj pa le brezskrbno 
na počitnice.

Zapisala: Karmen Mihelčič
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V soboto, 6.junija, se je na morav-
ški zelenici odvijalo pravo slavje v 
športnem duhu, tako na igrišču kot 
na tribunah ob njem. Kljub temu, da 
prvenstva sezone 14/15 še ni bilo 
konec, je bil že znan prvak tekmova-
nja Medobčinske nogometne zveze 
Ljubljana.
Z dobro igro je to uspelo našim nogo-
metašem članskega moštva NK Ter-
mit Moravče, ki so z dosedanjimi 10. 
zmagami, tremi remiji in štirimi porazi 
na vrhu lestvice in ni bilo več nobenih 
možnosti, da jim to mesto, kljub še eni 
neodigrani tekmi, do konca prvenstva 
kdo prevzame.
Ker pa je bila to soboto zadnja tekma 
naših članov na domačem igrišču v 
Moravčah, se je vsa procedura s pode-
litvijo izvedla teden dni prej. Naše mo-
štvo se je tega dne pomerilo z drugo 
uvrščeno ekipo NK Dragomer, vendar 
so kljub izjemno dobri in precej boljši 
igri od nasprotnika, tekmo izgubili. 
Kljub porazu, pa so naši fantje bili izje-
mno zadovoljni in so z velikim veseljem 
pozdravili naše številne navijače, ki so 
jih skozi celotno sezono spodbujali.
Po bučnem aplavzu z naših tribun 
je sledila podelitev pokala za prva-
ka sezone 2014/2015, katerega je 
predal v roke moravškemu kapetanu 
Juretu Veselu, vodja tekmovanja 
Medobčinske zveze Ljubljana, go-

spod Sandi Kranjec. Čestitamo! 
Trener ekipe je ob pomoči svojih 
varovancev poletel v zrak, sledilo 
je proslavljanje z šampanjcem in 
druženje pri klubu pozno v noč. Za-
hvaljujemo se vsem, ki so celotno 
sezono spodbujali naše nogome-
taše, g. Kranjcu, ki si je vzel čas za 
podelitev pokala našim prvakom 
in tudi predstavnikom naše občine 
Moravče, ki nam vsa leta stoji ob 
strani, podžupanu g. Korošcu in g. 
Ravnikarju, podjetju Termit ter vsem 
ostalim sponzorjem, ki ste nam s 

svojo pomočjo vsa leta sta-
li ob strani. Povabili smo 
tudi župana naše občine 
g. Rebolj Martina in Vojko 
Rebolj, vendar sta svojo 
odsotnost zaradi svojih ob-
veznosti na žalost morala 
iskreno opravičiti. Za svojo 
odsotnost se nam je opra-
vičil tudi drugi podžupan, 
g. Vito Cerar.
Na koncu ne smemo poza-
biti tudi vse naše ostale se-
lekcije, ki so letos prav tako 
dosegale izjemne rezultate. 
Najmlajša ekipa U9 je v 
jesenskem delu nanizala 
izjemne uspehe, v spomla-
danskem pa je naletele na 
bolj pripravljene naspro-
tnike. Vseeno pa je njihova 
igra izjemno napredovala. 
Lepi uspehi tudi za U11, 

ki so imel v prvenstvu več zmag kot 
porazov in so nas skozi celo sezono 
pozitivno presenečali.
Ekipi mlajših in starejših dečkov sta 
pod taktirko istega trenerja, Burja 
Aleša prav tako navduševali naše star-
še in navijače. Mlajši dečki, U13, do 
prispevka še niso končali prvenstva, 
trenutno pa zasedajo 9.mesto. Sta-
rejši dečki do 15 let so nas s svojimi 
dosežki izjemno presenetili, saj so 
jim, po koncu tekmovanja, za drugo 
mesto zmanjkale le štiri točke. Zasedli 
so četrto mesto med 10. ekipami na 
lestvici MNZ Ljubljana.
Ekipa mladincev je prav tako skozi 
sezono nanizala nekaj lepih zmag, 
pa tudi porazov, kar jih je na koncu 
pripeljalo do 5. mesta letošnjega 
prvenstva.
Dekleta do oddaje prispevka še niso 
zaključila z svojimi nastopi. Pred seboj 
so imele še srečanje z nasprotnicami 
iz Škofje Loke. Njihov trenutni izku-
piček pa je 5 neodločenih izidov in 
2 poraza.
Tudi veterani so solidno zaključili 
letošnje prvenstvo. Po prvem delu 
tekmovanja so se pred spomladan-
skim delom uvrstili v 2.skupino in 
s tremi zmagami, enim remijem ter 
porazom na koncu zasedli 2.mesto 
v skupini B.
Še enkrat hvala vsem, ki nam poma-
gate in vzpodbujate naše nogometaše 
kluba NK Termit Moravče.

B.B.

Šport

Članska ekipa NK Termit Moravče
prvak Medobčinske nogometne zveze Ljubljana
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Šport

Zagotavljamo podporno okolje za podjetnike 
v Osrednjeslovenski regiji 

Razvojni center Srca Slovenije skupaj s podjetjem Data d.o.o. zagotavlja podporno okolje za podjetništvo v Osre-
dnjeslovenski regiji v okviru mreže Javne agencije SPIRIT. Postopki registracij in osnovno svetovanje za podjetnike 
se izvajajo na VEM točkah v Litiji, Mengšu in v Ljubljani. 
Potencialni podjetniki, mikro, mala in srednja podjetja se bodo od junija dalje lahko udeležili brezplačnih infor-
mativno-promocijskih in tematskih delavnic za podjetnike začetnike ter mikro, mala in srednja (MSP) podjetja s 
področja ustanavljanja podjetij, oblikovanja poslovne ideje, izvajanja poslovnih procesov, pridobivanja razvojnih 
sredstev in drugih aktualnih vsebin. Načrtovane so tudi delavnice na temo socialnega podjetništva za potencialne 
ustanovitelje socialnih podjetij. Več informacij o delavnicah bo objavljenih v kratkem na poslovnem portalu Srca 
Slovenije: http://www.srce-slovenije.si/podjetnistvo

V Pečah so se znova pomerile ekipe malega nogometa

V nedeljo, 7. 6. 2015 je KŠD Peče 
znova organiziralo tradicionalni turnir 
v malem nogometu. Letos je bilo pri-
javljenih 9 ekip, tokrat pa so se med 
sabo pomerile v sončnem vremenu. 
Že nekajkrat do sedaj smo imeli na-
mreč z vremenom smolo, letos pa je 
že pravo poletje. Najboljša je bila to-
krat ekipa Žlota kleparstvo in krovstvo, 
drugi so bili fantje iz ŠD Mlinše, tretja 
ekipa Gostišča Peterka, četrto mesto 
pa je zasedla ekipa GMS Svetlin. 
Vsem ekipam iskrene čestitke.

AL

Turnir v Češnjicah
25. aprila je v Češnjicah, natančneje 
na dvorišču pri Cesarju, potekal sedaj 
že tradicionalni turnir v namiznem 
tenisu. Dogodka se je udeležilo lepo 
število tekmovalcev, ki so bili razdelje-
ni v več kategorij. Po končanem tek-
movanju je sledila podelitev medalj in 
skupinsko fotografiranje. Dobre volje 
tudi letos ni primanjkovalo, druženje 
pa se je nadaljevalo do poznih popol-
danski ur ob dobri hrani in okrepčilu. 
Ob letu osorej se zopet vidimo!

AV

www.moravce. si
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Iz naših krajev

Zanimivost v Sp. Javoršici

Poročali smo, da je občina zgradila  v Sp. Javoršici 
nov vodohran. Star vodohran ob njem pa bo tudi še 
ostal. Nosi letnico 1939 in Javorščani so ponosni na 
ta delček zgodovine. 
Še več: Izpod nasutja so izkopali nekdanje vodno ka-
mnito korito in kamen – perilnik, kamor so gospodinje 
iz okolice hodile prat. Saj veste, ko še ni bilo vodovoda 
v vsako hišo in pralnega stroja. Nekateri se boste celo 
spomnili teh perišč, ki jih je bilo veliko na Moravškem. 
Mlajši o tem vedo kvečjemu iz pripovedovanja. 
Javorščani so ta prostor lepo uredili. Pravijo, da je 
bilo pred kamnitim korito leseno in daljše in da so ga 
uporabljali tudi za napajanje živine. 

Vsekakor Javorščane lahko pohvalimo in če vas pot 
zanese mino, si zadevo lahko ogledate. 

VR

Šmarnice v Dešnu
Majniška pobožnost, v čast Mariji, 
se je v letošnjem letu že petnajstič 
zapovrstjo odvijala tudi v Dešnu, pri 
eni od vaških kapelic, nad vasjo, kjer 
je urejen tudi prostor za sedenje. Pri-
števamo jih med vsakodnevne ljudske 
pobožnosti. Pretežno je Šmarnično 
branje potekalo v vasi, nekajkrat pa se 
je le to preselilo v domačo župnijsko 
cerkev Svetega Martina. Šmarnicam 
je ime nadel duhovnik ljubljanske nad-
škofije Janez Volčič, ki je v letu 1855 
izdal berila naslovljena Šmarnice Ma-
rii naši Materi darovane.  Za njim so 
besedila za šmarnično branje zapisali 
še mnogi. Vsebina besedil niso vedno 
marijanska. Dotikajo se lahko življenja 
svetnikov, verskih resnic, življenja 
posameznikov, družin, vrednot... V 
Dešnu so se prebirale Šmarnice za 
otroke, vsak od njih pa je ob udeležbi 
namesto listka prejel dve enaki sličici, 
ki jih je lahko nato zbiral in koristno 
uporabil za igro. Veseli smo, da se 
že mnogo let ohranja celomesečno 
čaščenje Marije, katerega se razve-
selijo tako starejši, kot najmlajši. Po 
vasi pa se v majskih dneh razlegata 
veselje in otroška razposajenost. Po-

sebna zahvala gre voditeljicama, Ivici 
Zupančič in Darinki Arsič, ter vsem 
ostalim, ki so kakorkoli pripomogli k 

ohranjanju lepega običaja. 

Eva Babnik

www.moravce. si
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Iz naših krajev

Jubilanti v občini Moravče
Osemdeset let sta praznovala:

Avbelj Marija iz Zg. Kosez  Urbanija Božidar iz Sp. Tuštanja

Ob praznovanju ju je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.  

V majski številki smo napačno imenovali jubilanta. Pravilno se glasi, da je osemdeset let praznoval Balazic Janez iz 
Dol pri Krašcah. Za neljubo napako se opravičujemo!

VR

Spoštovani občanke in občani!
Da je za nami skoraj polovica leta, nam pove po-
gled na žitna polja, ki že dobivajo zlato barvo. Ob 
malo bolj pozornemu opazovanju se zaveš, da so v 
naši občini zelo skrbni gospodarji in pridni delavci. 
Povsod se gradi, ob kmetijskih gospodarstvih ra-
stejo spremljajoči objekti, obrtniki povečujejo svoje 
delavnice, mladi gradijo hiše. V korak temu gre 
tudi občina. Ob izvajanju vseh investicij na cestah, 
vodovodih in kanalizaciji, se veliko napora vlaga v 
pripravo projektov za sofinanciranje s strani države 
in EU za sedemletno finančno obdobje. Preko re-
gijske razvojne agencije ljubljanske urbane regije 
(RRA LUR) smo uvrstili kar nekaj projektov v indi-
kativni seznam za pridobitev nepovratnih sredstev: 
posodobitev kanalizacije v občini Moravče, nadalje 
kanalizacija Podstran -Gorica – Krašce, kanalizacija 
Češnjice, kanalizacija Vrhpolje – Stegne, kanalizacija 
Negastrn, izgradnja športnega parka Moravče, širi-
tev telovadnice OŠ Jurija Vege, delna rekonstrukcija 
in delna sprememba Kulturnega doma Moravče. 
Ne pričakujemo, da bodo vsi projekti sofinancirani 
v zadostni višini, lahko pa računamo, da bomo ne-
kaj teh projektov ob pomoči nepovratnih sredstev 
lahko izpeljali. Poleg tega aktivno sodelujemo tudi 
v LAS Litija, posamezne projekte pa evidentiramo 
tudi na ministrstvih. Skratka delamo v polni meri, 
da pridobimo čim več sredstev.
Šolarjem želimo sproščujoče počitnice, vsem pa 
prijeten dopust.
Čestitamo vam ob dnevu državnosti!

SVETNIKI LISTE ŽUPANA MARTINA REBOLJA

Opravičilo. 
V zadnji številki Novic nam jo je zagodel škrat in nam 

preprečil objaviti intervju pod naslovom Prvi maj v 

Tuštanju do konca.  Za napako se opravičujemo in 

objavljamo izgubljeni del.

Uredništvo

Bi še kaj dodali za naše bralce?

Rad bi se zahvalil podjetju Mizarstvo Moravče, s kate-
rim imamo vzorno sklenjeno najemno pogodbo za pro-
stor namenjen prireditvi. Zahvala velja vsem lastnikom 
zemljišč, ki nam leto za letom brez problema odstopijo 
površne za parkirišča. Lepo se zahvaljujemo gasilcem. 
Nikakor pa ne smemo pozabiti naših zvestih donatorjev, 
oziroma sponzorjev. Brez njih te naše prireditve nikakor 
ne bi mogli speljati v takšni obliki. Zahvaljujemo se 
vsem, ki ste prispevali svoje proizvode za srečelov – 
ribolov. Vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.
Vsekakor smo tudi z obiskom zelo zadovoljni. Opažamo, 
da vsako leto pride več zunanjih obiskovalcev, pogre-
šamo pa več domačih. Veseli  bi bili, če bi domačini 
nagradili prizadevanja našega društva.
Z veseljem in skoraj z nestrpnostjo pa pričakujemo 
prvomajsko srečanje: TUŠTANJ 2016. Lepo vabljeni 
med nas!
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Oglasi

www.moravce. si

ZDRAVSTVENO LETOVANJE OTROK – KRK 2015
Zveza prijateljev mladine Domžale, Ljubljanska cesta 58, 1230 Domžale kot organizator vabi na 
letovanje vse  šoloobvezne otroke, ki obiskujejo osnovne šole v Občinah Domžale, Trzin, Mengeš, 
Lukovica in Moravče.

Možnost prijave na letovanje imajo vsi šoloobvezni otroci iz zgoraj omenjenih občin in 
sicer do zasedbe mest po izmenah.
Termini so:  1. izmena:  29. 06. 2015   do   09. 07. 2015 -  45 mest
                        2. izmena:  09. 07. 2015   do   19. 07. 2015 -  45 mest
                       3. izmena:  19. 07. 2015   do   29 .07. 2015 -  45 mest
                       4. izmena:  29. 07. 2015   do   08. 08. 2015 -  45 mest

Otroci bodo nastanjeni v Domu domžalskih otrok, Ul. Lišina 10, Vantačiči, 51511 Malinska, Hrvaška,  
izvajalec letovanja je podjetje Leštan & Leštan d.o.o., šport, turizem in rekreacija.

Cena 10 dnevnega letovanja je 330,00 EUR.
Znesek bo mogoče plačati v 3 (treh) enakih obrokih po 110,00 EUR.

ZDRAVSTVENO LETOVANJE
Zdravstvenega letovanja se lahko udeležijo  le tisti otroci in šolarji, ki imajo v medicinski 
dokumentaciji zapise o večkratni hospitalizaciji (več kot dvakrat v času od preteklega zapisa) 

ali so bili pogosteje bolni (zapis v medicinski dokumentaciji več kot dvakrat v času od 
preteklega zapisa).  

Zdravstveno letovanje je namenjeno pogosto bolnim otrokom, astmatikom, otrokom z atopijskim 
dermatitisom, skoliozo in psoriazo in drugimi boleznimi. 

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije subvencionirana letovanje in sicer v znesku 
25,00 EUR/ na dan oz. 250,00 EUR/za 10 dni.

Prispevek staršev ali skrbnikov je 80,00 EUR/ po osebi/za 10 dni.
Znesek bo mogoče plačati v 2 (dveh) enakih obrokih po 40,00 EUR.

Letovanje mora biti plačano do odhoda.

Za več informacij nas lahko pokličete na telefon številka: 041 728 179 ali na telefonsko številko: 
01/721 27 91, vsako sredo med 16.00  in 18.00 uro oziroma pišete  na naš e-naslov: zpm.dom-
zale@siol.net.
Prijavnico najdete tudi na naši spletni strani:  www.zpm-domzale.si  ali jo osebno prevzamete v naši 
pisarni, v času uradnih ur oziroma na OŠ, ki jo obiskuje vaš otrok.
Izpolnjeno prijavnico (zgornji del izpolnite sami, spodnji del izpolni osebni zdravnik otroka – iz teh 
podatkov bo razvidno ali otrok izpolnjuje kriterije za sofinanciranje s strani ZZZS) lahko osebno 
oddate v naši pisarni v času uradnih ur  oziroma v naš poštni nabiralnik pred vhodom v Domžalski 
dom, Ljubljanska 58, 1230 Domžale ali jo pošljete po pošti. 

Prijavnice sprejemamo do zasedbe mest. Po prejemu prijavnice se s starši /skrbniki/rejniki prija-
vljenega otroka sklene pogodba.

Ema Škrjanc Ogorevc, predsednica ZPM Domžale
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V spomin

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 93. letu starosti sklenila naša ljuba 

mami, mama in teta

UČAKAR MARIJA 
po domače Dolinarjeva mama

iz Sp. Prekra

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, pri-
jateljem, sosedom, znancem in vsem drugim, ki 
ste se ji v mislih s svojo prisotnostjo poklonili, 
darovali maše, sveče ter vso ostalo pomoč ob 
težkih trenutkih in jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti k večnemu počitku. Hvala gospodu župniku Kancijanu Čižma-
nu in pogrebni službi Vrbančič za lepo opravljen pogrebni obred.  
Hvala tudi predsedniku Zveze borcev za vrednoste NOB Moravče 

za poslovilni govor.

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spominu. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Vsi njeni

ZAHVALA
Ob izgubi ljubljene mame, tašče, 

stare mame in prababice 

HELENE GRILJ
roj. Šuštar

po domače Vagrinove Lenčke
iz Velike vasi

(22.4.1926 – 22. 3. 2015)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, besede tolažbe, za darovano cvetje, 
sveče ter mašne namene. Iskrena hvala g. župniku Marku Avseniku 
za lepo opravljen obred, pevcem za zapete pesmi, pogrebni službi 

Vrbančič ter g. Stanetu Merela za govor.

Hvala vsem, ki ste našo ljubljeno Lenčko pospremili 
na njeni zadnji poti.

Vsi njeni najdražji

V nebesih sem doma,
to oznanjujeta
mi zemlja in nebo
in vsaka stvar lepo…
  (A.M. Slomšek)

www.moravce. si

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 46. letu starosto 
sklenila naša draga hči, mati, sestra in teta 

VOJKA AVBELJ
iz Kamnika, Klavčičeva ulica 7

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, sveče in svete maše. Zahvaljujemo se 
tudi pogrebni službi Vrbančič, Peškemu oktetu in gospodu župniku 

Francu Povirku za lepo opravljeno pogrebno slovesnost.

Vsi njeni

Ko večerna zarja zgine 
s svetlim soncem za goro,
vse na zemlji zame mine,
ko se vrnem tja v nebo.

To je moja zapoved, da se ljubite med seboj kakor sem vas jaz ljubil. 
Janezov evangelij

 

Draga mama. 

Sedemnajst let si neskončno žalovala in mi skupaj s tabo, ko ti je 
nenadna smrt vzela moža nam pa očeta in dedka. Sedaj je minilo 
že 10 let odkar si odšla tudi ti. Naša bolečina se je podvojila, vidva 
pa sta ponovno združena v Božji večnosti. Ostajata v naših mislih 
in dejanjih. Hvala vsem, ki se ju še spominjate in ju ohranjate v 

lepem spominu.

Nikoli vaju ne bomo pozabili.

Otroci in vnuki z družinami

STANKO 
JERMAN

»pekov ata« iz Moravč
+ 1988

FRANČIŠKA
JERMAN
»pekova mama« 

+ 2005

PREVERITE VELJAVNOST 
OSEBNIH DOKUMENTOV

V prihodnjih mesecih pričakujemo povečano število 
vlog za izdajo osebnih dokumentov, zato vam v želji, 
da bi se izognili daljšim čakalnim vrstam in nevšeč-
nostim pri prehodu mej predlagamo, da še pred 
obdobjem letnih dopustov in morebitnih potovanj v 
tujino preverite veljavnost svojih osebnih izkaznic in 
potnih listin ter vloge za izdajo novih dokumentov 
vložite pravočasno.
Svetujemo vam, da vlogo za izdajo osebne izkaznice 
ali potne listine vložite vsaj tri tedne pred rokom, ko 
dokument potrebujete in ne čakate do izteka njihove 
veljavnosti. Vlogo lahko vložite na kateri koli upravni 
enoti v Republiki Sloveniji ali na katerem koli krajev-
nem uradu drugih upravnih enot. Uradne ure Upravne 
enote Domžale so ob ponedeljkih in torkih od 8. do 
15. ure, ob sredah od 8. do 12. in od 13. do 18. ure 
ter ob petkih od 8. do 13. ure.
Vlogo za osebno izkaznico ali potni list lahko vložite le 
osebno, za mladoletnega otroka vloži vlogo zakoniti 
zastopnik. Če je otrok starejši od 8 let, mora biti navzoč 
pri vložitvi vloge, saj mora vlogo podpisati. Vlogi za 
izdajo nove osebne izkaznice ali novega potnega lista 
mora biti priložena tudi stara osebna izkaznica oz. stari 
potni list (če ste listino imeli) in primerna fotografija 
ali potrdilo z referenčno številko iz sistema E-fotograf 
(slika v digitalni obliki).

Upravna enota Domžale
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Cenitve in popravila avtomobilskih škod 
vseh blagovnih znamk (kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 
Zavarovalnica Maribor• 
Zavarovalnica Generali • 
Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 
Zavarovalnica Tilia• 
Zavarovalnica ERGO• 

KRULC d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.si
servis@nissan-krulc.si
zdravko@nissan-krulc.si

NOVO
popravila vseh znamk vozil • (servisiranje, 

popravila zavor, menjava olja, filtrov, akumulatorjev...)

priprava vozila za tehnični pregled• 
polnenje in vzdrževanje klimatskih naprav• 
premontaža gum• 
optične nastavitve podvozij• 
ročno pranje in notranje čiščenje vozil• 
poliranje vozil• 

NUDIMO VAM

TIRALMONT d.o.o. 
Dole pri Krašcah 10/B, 1251 Moravče
PE Ljubljanska cesta 45d, 1241 Kamnik
tel.: 01/722 88 71, 041/60 28 60
info@tiralmont.si
www.tiralmont.si

IZDELAVA IN MONTAŽA
ALU in PVC okna * vrata * zasteklitve 

* dvižna garažna vrata * senčila * 
police * požarna in kovinska vrata * 

Osrednja konzola Športni sedeži z 
barvnim vložkom 

in šivi

Okrasna obloga 
okrog stikal za 
pomik stekel

Obrobe zračnikov

Kombinirana poraba goriva: 4,2—7,4 l/100 km. Emisije CO2: 109—169 g/km. Emisijska stopnja: Euro5, Euro6b. Emisije NOx: 0,0038—0,176  g/km.  
Emisije trdnih delcev pri dizelskih motorjih: 0,0001 g/km. Št. delcev pri dizelskih motorjih: 5,59x10^11. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča 
globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim 
koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Izračun je narejen 11. 5. 2015 za Juke 1.2 Acenta Nissan Connect z zunanjo in notranjo personalizacijo. Maloprodajna cena, ki že vključuje popust in DDV, znaša 17.250,00 €. Informativni izračun za skupni znesek kredita v višini 7.690,00 € je narejen za 
dobo odplačila 96 mesecev in upošteva spremenljivo obrestno mero 6-mesečni euribor (0,061 %) + 5,40 %. EOM = 8,53 % in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Skupni znesek, ki ga mora odplačati kreditojemalec, znaša 
10.244,83 €, od tega znašata zavarovalna premija 466,88 € in strošek odobritve 269,15 €. Kreditojemalec vrne znesek kredita v 96 mesečnih obrokih v višini 99,05 €. V mesečni obrok je vključeno zavarovanje za brezposelnost, nezgodno smrt in nezgodno 
invalidnost. Če znesek financiranja presega 3.900 € in je obdobje daljše od 12 mesecev, sta v financiranje vključena tudi subvencionirano obvezno in kasko zavarovanje za dve leti ter brezplačno podaljšano jamstvo. Slika je simbolna.Renault Nissan Slovenija, 
d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Innovation that excites - Inovacija, ki vznemirja.

Izjemna tehnologija in vrhunski dizajn vključena, osebnost 
mu dodate vi. Možnost zunanje in notranje personalizacije 
vam omogoča, da ustvarite avto, ki vam je pisan na kožo. 
Vrhunska oprema vsebuje: navigacijo Nissan Connect, 
avtomatsko klima napravo, multimedijsko napravo, kamero 
zadaj, 18-palčna aluplatišča.

NISSAN JUKE  
DESIGN EDITION
ŽE ZA 99 €/MESEC*

REZERVIRAJTE TESTNO VOŽNJO ŠE DANES
Avtohiša Koncesionar - Vzorčna ulica xx - 1234 Vzorčnigrad - Tel: 01 345 67 89
www.nissan-koncesionar.com 
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REZERVIRAJTE TESTNO VOŽNJO ŠE DANES
KRULC d.o.o., Cesta heroja Vasje 8, 1251 Moravče, tel: 01 7231 200 ali 01 7231 143
www.nissan-krulc.si, e-mail: nissan@nissan-krulc.si
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Oglasi

Oprijem z obèutkom.

R

Oprijem z obèutkom.

R

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10
1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

TEČAJI CPP:  22.06.2015 ob 18ih 

in 29.06.2015 ob 18ih

VABLJENI –  VSI, KI PRIČNEJO Z VOŽNJAMI V JUNIJU 

PREJMEJO DARILO

 Prijave: 031/209–501 

ali avtosola.loncar@siol.net

Ulica Mire Pregelj 4, Litija, tel. 01 8995 393
Cesta na Grmače 16, Moravče, tel. 01 7231 868

Odprto: vsak dan od 14.00 do 18.00, sobota od 8.00 do 12.00
Velika izbira zlatega in srebrnega nakita• 
Popravilo rabljenega nakita• 
Odkup in predelava zlatega in srebrnega nakita• 
Izdelava poročnih prstanov• 
Izdelava nakita po vaših željah• 
Prodaja naložbenega zlata• 
Nizanje ogrlic• 

ALU in PVC VRATA IN OKNA

Branko Peterka s.p.
Šlandrova 9a, 
1251, Moravče, Slovenija
Tel:   01/ 7232 - 868
Gsm: 041/ 753 - 617
peplast@siol.net

Brizganje plastičnih mas - PVC ograje - Rolete - Žaluzije - Tende - Komarniki - Garažna vrata

Bogat izbor 

vhodnih vrat!

www.peplast.si

24 Novice iz Moravške doline


